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Obec Tibava, Tibava 131, 073 01 Sobrance 

 

ZÁPISNICA 
Z MIMORIADNEHO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

KONANÉHO DŇA 21. 02. 2023 o 17.15 HOD.  

v zasadačke Obecného úradu v Tibave 

 

PRÍTOMNÍ: 

STAROSTA OBCE:  Čuhanič Marián 

POSLANCI:   Mgr. Bilohlávek Dávid,  Marcin Marián,  

     Mgr. Kasič Marek,  Mgr. Šulganová Barbora, 

     Kudelas Peter,   Viňanská Marcela, 

     Lukačko Marcel, 

ZAPISOVATEĽ ZÁPISNICE:    Mgr. Bilohlávek Dávid 

HLAVNÝ KONTROLÓR OBCE TIBAVA (HKO):  Majoroš Jaroslav 

HOSŤIA:   Bilohlávek Filip  Fečik Pavol 

     Hreňo Marek   Hadvab František 

     Pilecký Lukáš   Fečiková Paula 

     Pilecká Mária   Kudelas Rastislav 

     Rebjaková Daniela  Kudelas Lukáš 

     Rebjak Jozef   Hořinka František 

1.Otvorenie 

Mimoriadne zasadnutie zo dňa 21. 02. 2023 otvoril a viedol starosta obce Čuhanič 

Marián. V úvode starosta obce privítal všetkých prítomných. Na zasadnutí boli prítomní 7 zo 

7 poslancov, preto bolo konštatované, že obecné zastupiteľstvo je uznášania schopné.  

 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Zapisovateľom bol určený Mgr. Bilohlávek Dávid a za overovateľov zápisnice boli 

navrhnutí Kudelas Peter a Mgr. Šulganová Barbora.  

 

Všetci prítomní poslanci schválili zapisovateľa i overovateľov zápisnice.  

ZA:   7 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  0 

 

Poslanec Mgr. Bilohlávek Dávid navrhol, či by nebolo možné vyhotoviť si zvukový 

záznam zo zasadnutia obecného zastupiteľstva, keďže bol zvolený za zapisovateľa zápisnice. 

Taktiež aj kontrolór obce Majoroš Jaroslav podal žiadosť o vyhotovenie zvukovej nahrávky.  

 

Všetci prítomný poslanci súhlasili s vyhotovením zvukového záznamu. 
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ZA:   7 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  0 

 

3. Schválenie programu rokovania 

Starosta obce predniesol návrh programu zasadnutia OZ a vyzval prítomných na 

doplnenie bodov do programu. 

Všetci prítomný poslanci súhlasili s programom OZ v Tibave konaného dňa 21. 02. 2023. 

 

4. Projekt Dom smútku – verejné obstarávanie 

Starosta obce pred zasadnutím OZ rozposlal poslancom na ich emailové adresy výsledok 

verejného obstarávania, ktoré bolo súčasťou projektu Domu smútku. Projekt Domu smútku 

zahŕňal: - podmienku zamestnať 1 nového zamestnanca na 2 roky;   

  - úpravy povrchov, podlahy a osadenie chladiaceho boxu; 

  -zakúpenie chladiaceho boxu pre dve rakvy; 

  - zakúpenie malotraktora a mulčovača. 

Verejné obstarávanie bolo zamerané hlavne na kúpu malotraktora a jeho príslušenstva. 

Cena chladiaceho boxu neprevyšuje 10 000 eur, preto verejné obstarávanie na chladiaci box 

nebolo potrebné. Následne starosta obce dal slovo poslancom a vyzval ich aby vyjadrili svoj 

názor na tento projekt i na VO.  

Poslanec Mgr. Kasič Marek položil otázku. Keďže žiadateľom je sociálny podnik 

(samostatná s.r.o. firma), či je legálny spôsob, ako previesť peniaze z obce na podnik 

vykonávajúci hospodársku činnosť? Starosta obce odpovedal, že nevidí v tom problém. 

Poslanec Mgr. Kasič Marek dal návrh na preverenie v tejto veci, aby sme nekonali 

protizákonne. Kontrolór obce v súvislosti na to zareagoval. Obec je v prvom rade financovaná 

štátom (podielové dane, miestne dane) a je oprávnená financovať jedine príspevkové 

organizácie alebo rozpočtové organizácie (uviedol príklad: futbalový klub, materská škôlka je 

organizácia príspevková, pretože nevykonávajú hospodársku činnosť). Z logického hľadiska 

obec nemôže podporovať podnikateľské subjekty. V tejto veci by mohol nastať problém ak by 

obec darovala finančný príspevok (dotáciu) sociálnemu podniku. Starosta obce navrhol inú 

alternatívu, aby sociálny podnik požiadal o pôžičku od obce. Kontrolór obce poznamenal, že 

od roku 2019 (vznik s.r.o.) je sociálny podnik každý rok v strate (vrátane roku 2022). Pôžička 

by predstavovala sumu okolo 10 500 eur. Z toho vyplýva, že sociálny podnik potrebuje 

vyrobiť (v čistom) zisk v uvedenej sume. V roku 2020 bol sociálny podnik v strate -1729,00 

EUR, v r. 2021 -58,00 EUR, v r. 2022 -204,00 EUR. Spoliehať sa na to, že táto spoločnosť 

zmení ekonomické výsledky až do takej výšky, že dokáže v čistom našetriť 10 500,00 EUR  

je nereálne. 

Kontrolór obce Majoroš Jaroslav poznamenal, že sa chce vyjadriť aj v inej veci, nie len 

vo veci ohľadom prevodu. Prvotná informácia o projekte domu smútku bola poslancom 

prednesená na zastupiteľstve dňa 27.09.2019 (HKO podložil tvrdenie zápisnicou z tohto 

zastupiteľstva a aj uznesením č. 34/2019). V zápisnici, v bode 9. Rôzne po c) sa píše: „MAS 

projekty 7.4 Starosta obce informoval poslancov o zapojení sa do projektu na rekonštrukciu 

domu smútku – chladiaca miestnosť. Poslanci (7 poslancov) súhlasili so zapojením sa do 
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projektu rekonštrukcia domu smútku. Hlasovanie vtedajších poslancov: ZA: 7, PROTI: 0, 

ZDRŽALO SA: 0.“ Kontrolór v súvislosti s touto vecou informuje terajších poslancov aj 

starostu obce, že bolo schválené zapojiť sa do výzvy MAS, nie do výzvy iného 

poskytovateľa dotácie, ako je v terajšom prípade organizácia MIRRI. Podmienky organizácií 

MAS a MIRRI sú rozdielne. Pri zapojení sa do projektu prostredníctvom MIRRI 

je spolufinancovanie 25% + podmienka vytvoriť 1 pracovné miesto s jeho udržateľnosťou na 

2 roky. V MAS je 0% spolufinancovanie a povinnosť vytvoriť pracovné miesto až od určitej 

výšky finančnej dotácie. Vzhľadom na finančné rozpracovanie nášho projektu, hranicu 

financií na vytvorenie pracovného miesta neprekročíme, čiže nebude potrebné v našom 

prípade vytvárať nové pracovné miesto. Následne sa HKO opýtal starostu obce, či existuje 

uznesenie o tom, že poslanci schválili, aby sa išlo do výzvy MIRRI, pretože nemá vedomosť 

o takomto uznesení. Poslanec Mgr. Kasič Marek položil otázku, či je možné, aby sa obec 

zapojila do projektu so sumou nad 10 000 eur bez schválenia poslancov? Starosta obce 

odpovedal nie. Hlavný kontrolór obce ďalej poznamenal, že došlo k viacerým pochybeniam 

v rámci prípravy tohto projektu. Budova domu smútku získala list vlastníctva 20.12.2022. 

Zmluva o projekte bola zverejnená na centrálnom registri zmlúv 19.12.2022. Kontrolór obce 

navrhol opatrenie, opätovne v tejto veci zákonne rozhodnúť na základe riadne schváleného 

uznesenia OZ a posúdiť možnosti zapojenia sa do tej výzvy, ktorá obec najmenej zaťaží 

spolufinancovaním okrem iného aj z dôvodu enormného zvyšovania cien energii. Poslancom 

bolo doporučené uvažovať aj o výzve z MAS, kde je nulové spolufinancovanie, aj to, že 

traktor treba vnímať tak, aby mal všestranné využitie. Európska legislatíva podporuje 

myšlienky ochrany životného prostredia, čiže našou povinnosťou je likvidovať od občanov 

bioodpad (kvôli tomu máme aj zriadené obecné kompostovisko). Preto na spracovanie a zvoz 

bioodpadu by mal ten traktor disponovať nejakým nakladačom, nejakým výkonom, aby 

potiahol vlečku, odhrnul sneh z cesty, aby mal kabínu (hlavne v zime), preto si HKO myslí, 

že výkon traktora, ktorý je zahrnutý vo verejnom obstarávaní na tieto služby nebude 

postačovať.  

Na záver diskusie o projekte domu smútku v organizácii MIRRI starosta obce dal 

hlasovať za pokračovanie v tomto projekte.  

 

Poslanci obecného zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

ZA:   3 

PROTI:   4 

ZDRŽALO SA:  0 

 

5. Sťažnosti občanov na parkovanie vozidiel na chodníkoch, nespokojnosť 

s verejným osvetlením, sťažnosti na odhrabávanie snehu    

Starosta obce požiadal poslancov OZ o menný zoznam občanov Tibavy, na ktorých 

sťažnosť smerovala, a ktorí parkujú svoje vozidlá na chodníkoch. Poslanec Mgr. Kasič Marek 

poznamenal, že momentálne z legislatívneho hľadiska je ešte parkovanie na chodníku 

povolené, ak ide o zastavenie alebo státie vozidla s najväčšou prípustnou celkovou 

hmotnosťou neprevyšujúcou 3 500 kg na okraji chodníka priľahlého k ceste, pri ktorom 
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ostane súvislá voľná šírka chodníka najmenej 1,5 m. Poslanci obecného zastupiteľstva slovne 

predložili starostovi obce sťažnosti občanov na rodinu Ubľanskú a Macíkovú.  

V prípade, že sa potvrdia zistenia ohľadom parkovania vozidiel na chodníkoch, obecné 

zastupiteľstvo ukladá povinnosť starostovi obce písomne upovedomiť uvedené rodiny. 

K sťažnosti odhrabávania snehu z chodníkov sa poslanci OZ zhodli, že budú s osobitným 

zreteľom pristupovať k tejto veci, aby sa to viac krát nestalo.  

Technická porucha (zlé nastavenie času, nefunkčný svetelný senzor...) verejného 

osvetlenia je v štádiu riešenia problému.  

 

6. Zvýšené ceny energie, náklady v r. 2023 

Starosta obce informoval poslancov OZ o sumách zvýšených mesačných platieb za 

energie. V prípade fakturácie elektriny najvyššie čiastky tvoria verejné osvetlenie, obecný 

úrad a materská škola. Osvetlenie vzrástlo z 267,00 EUR (mesačná platba) na 519,00 EUR. 

Platba za elektrinu v materskej škole vzrástla zo 132,00 EUR na 220,00 EUR a v obecnom 

úrade platba za elektrinu vzrástla zo 138,00 EUR na 316,00 EUR. Nárast nastal aj vo 

fakturácií plynu. Z 266,00 EUR vzrástol poplatok na 940,00 EUR. 

Na základe týchto zistení sa obecné zastupiteľstvo zhodlo na úprave časového 

harmonogramu verejného osvetlenia, ako je to aj v iných obciach. Verejné osvetlenie po 

úprave bude vypínať o 22:00 hod. V ranných hodinách bude verejné osvetlenie spustené od 

4:00 do 6:00 hod. 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie zvýšenie nákladov na energie v roku 2023.  

 

7. Plán kontrolnej činnosti na I. polrok 2023 

Na začiatku tohto bodu poslankyňa Viňanská Marcela podala návrh na zadanie 

konkrétneho dátumu (obdobia), ktorý obmedzí kontrolu dokumentov z určitého roku (napr. 

z roku 2022). Kontrolór obce reagoval na tento podnet slovami : je potrebné si uvedomiť, že 

plán kontrolnej činnosti špecifikuje určité veci (napr. 5 tém), ale obecná agenda môže mať 20 

tém. Napríklad, ak sme chceli zistiť, či sociálny podnik bude schopný vyrobiť úsporu na 

vrátenie spomínanej pôžičky, musíme sa oprieť o jeho ekonomické výsledky 

z predchádzajúcich rokov.  

Starosta obce navrhol podnet na hlasovanie za tento návrh slovami: „Kto je za návrh, aby 

sa dopracovalo obdobie do plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2023.“ 

 

Poslanci obecného zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

ZA:   1 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  6 

 

8. Rôzne- vyhodnotenie a vyúčtovanie plesu, MDŽ príprava 

Vyúčtovanie plesu: 

Príjmy:  64 osôb + 4 hudba 

   64 x 35€ = 2240 €    

   Tombola 450 €    Spolu príjem 2690,00 € 
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 Výdavky: Catering 68 x 25€=   1700,00 € 

   Hudba Abram     650,00 € 

   Michalovské nevesty program 250,00 €   

   Nákup suroviny zákusok      52,90 € 

   Nákup výzdoba       18,00 €     

   Nákup ruží darček pre ženy    140,00 € 

Náklady spolu 2810, 90 € 

         Rozdiel        -120,90 €     

 

V čase 19:23 hod. odišla poslankyňa Viňanská Marcela zo zasadnutia OZ z dôvodu 

pracovných povinností.  

 

Následne zasadnutie OZ pokračovalo v téme akcie MDŽ. Starosta obce vyzval poslancov 

OZ, aby dali návrh akým spôsobom zabezpečíme akciu MDŽ. Starosta obce následne navrhol, 

aby niekto z poslancov OZ pomohol organizovať túto akciu, s prísľubom jeho pomoci. 

Vypracovanie zoznamu žien v našej obci bude podliehať podmienke 18+ (kvôli nákupu 

nejakej pozornosti). Poslankyňa Mgr. Šulganová Barbora sa podujala pomôcť pri organizácií 

akcie, samozrejme s pomocou aj ostatných poslancov. 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie pomoc pri organizovaní akcie MDŽ. 

 

Občianka Rebjaková Daniela požiadala starostu obce o diskusiu na tému ohľadom 

odmien za rok 2022 pre pracovníkov obce, ktoré poslanci schválili v predchádzajúcom 

volebnom období dňa 21.10.2022 na zasadnutí OZ. Občianka Rebjaková Daniela položila 

otázku starostovi obce, prečo jej manžel Rebjak Jozef túto odmenu nedostal. Starosta obce 

odpovedal, že zamestnanci, ktorí boli PN, odmenu nedostali. Rebjaková Daniela doplnila, že  

manžel bol na PN iba na konci roka (od 28.11.2022 do 31.12.2022), inak celý rok pracoval. 

Po diskusii poslancov OZ o výsledkoch práce Jozefa Rebjaka a s prihliadnutím na Uznesenie 

č. 29/2022 zo zasadnutia OZ konaného dňa  21.10.2022 (v ktorom sa píše: „Obecné 

zastupiteľstvo v Tibave schvaľuje odmeny Zamestnancom OcÚ a Sociálny podnik Tibava 

s.r.o.: zamestnanci budú odmeňovaní jednotlivo na základe pracovného výkonu. Odmeny 

budú od 150 eur do 250 eur“) padlo rozhodnutie zo strany poslancov OZ na nápravu v tejto 

veci.  

Poslanci OZ podali návrh na dorovnanie odmeny na základe výkazov dochádzky 

zamestnancov. Odmena bude vyplácaná na základe pracovného výkonu s prihliadnutím na 

dĺžku práceneschopnosti v prípade 2, 3 a 6 mesačnej dĺžky práceneschopnosti. V prípade 

trvania PN nad 6 mesiacov sa odmena vyplácať nebude.  

 

Návrh na doplatenie odmeny z roku 2022.  

Poslanci obecného zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

ZA:   6 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  0 
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9. Predloženie správy z vykonanej finančnej kontroly HKO za rok 2022 

V úvode tohto bodu dostal slovo HKO Majoroš Jaroslav.  

Kontrola účtovných dokladov - Pri kontrole účtovných dokladov od 1.1.2022 do 

31.12.2022 neboli zistené žiadne nedostatky. 

Kontrola bankových výpisov - Pri kontrole bankových výpisov od 1.1.2022 do 31.10.2022 

neboli zistené žiadne nedostatky. 

Kontrola zápisníc a uznesení - Pri kontrole zápisníc a uznesení bolo zistené kontrolou 

HKO, ako aj overovateľmi zápisníc, že obsah zápisníc sa v niektorých častiach nezhodoval s 

tým, čo bolo prejednávané na OZ.  

Opatrenie : zabezpečenie zvukovej nahrávky priebehu OZ. Pri tomto bode kontrolór obce 

dodal, že za zápisnicu sú zodpovedný overovatelia zápisnice. Overovatelia zápisnice sú stále 

dvaja, pretože iný pohľad môže byť z jednej strany a iný z druhej strany.  

Kontrolór obce preskočil rozpravu o kontrole projektu Dom smútku, pretože táto téma 

bola rozoberaná v bode 4.  

Následne prešiel na analýzu činnosti soc. podniku Tibava. 

Kontrolór obce Majoroš Jaroslav zistil (z faktúr sociálneho podniku za posledné 3 roky), 

že v účtovníctve Soc. podniku existujú 2 spôsoby fakturácie: buď sa fakturuje pracovná sila 

za osobu 4,00 € na hodinu alebo podľa oficiálneho rozpočtu vytvoreného v programe 

Cenkros. Náklady firmy na celkovú cenu práce pri minimálnej mzde napr. v roku 2022 

predstavovali cca 5,45 € na hodinu to činí celkovo 873,37 €. Čiže ak budeme niekomu 

fakturovať cenu 5,45 € na hodinu, budeme mať pokryté iba náklady na prácu zamestnanca 

a odvody (nič viac). Starosta obce na to reagoval, že môžeme zvýšiť cenu práce na 6 € na 

hodinu, ale obáva sa, či za takú cenu bude záujem o poskytovanie služieb Sociálneho 

podniku. HKO argumentoval: ak hovoríme, že reálny náklad každej firmy na Slovensku je 

minimálne 5,45 € na hodinu, tak žiadna firma nepôjde pod túto cenu, pretože by vytvárala 

stratu sama sebe. De facto Sociálny podnik obce vytváral vedome stratu cca 1,45 € v 

priebehu 3 rokov jej činnosti za každú fakturovanú prácu na hodinu. HKO vymenoval 

súkromné osoby, ktorým bola vystavená faktúra formou 4,00 € na hodinu: p. Štofa z 

Michaloviec, p. Figliar z Porúbky, p. Vadašy z Vojnatiny, obec Ostrov, obec Priekopa, obec 

Koňuš, Majster Maliar s.r.o. zo Sobraniec. Väčšinou sa jedná o stavebné práce mimo obce 

Tibava, na ktorých sa podieľali aj zamestnanci Obecného úradu, ale fakturoval ich 

soc.podnik. Kontrolór obce dokladoval zmluvy z úradu práce, v ktorých podotkol na fakt, že 

zamestnanec obce verejno-prospešných prác má zmluvnú povinnosť vykonávať svoju činnosť 

výlučne v katastri obce Tibava. Jednou z realizovaných prác boli aj stavebné práce pre 

Maroša Čuhaniča, syna starostu našej obce, fakturované boli stavebné práce 3 ľudí po dobu 5 

dní v sadzbe 4,00 € na hodinu. Celkom 480 €. Na týchto prácach takisto pracovali nezákonne 

aj zamestnanci Obecného úradu (Sabo P., Rebjak J.) 

Následne kontrolór obce začal rozborom prác, ktoré boli zrealizované v obci Tibava 

a vyfakturované obci Tibava v priebehu 3 rokov (od existencie soc. podniku). Pre obec bolo 

vyfakturované 2677,52 € za kanalizáciu pre škôlku, 4115,88 € za kazetový strop v 

našej materskej škole, 9608,65 € za prestrešenie vstupu na obecný úrad, 2266,00 € za 

oplotenie kompostoviska. Všetko podľa riadneho rozpočtovaného cenníka Cenkros (sú to 

maximálne štátom akceptované ceny, v akých môže fakturovať súkromná firma verejnej či 
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štátnej správe, táto cena vo všeobecnosti niekoľkonásobne prevyšuje cenu prenájmu jednej 

pracovnej sily). 

Chodníky Rimsko-katolíckej cirkvi Tibava boli rovnako robené podľa cenníka Cenkros. 

Rimsko-katolíckej cirkvi Tibava bola vystavená faktúra za práce realizácie chodníkov pri 

kostole vo výške 4340,00 € a bola počítaná podľa riadneho rozpočtovaného cenníka. Poslanec 

Mgr. Bilohlávek Dávid položil otázku starostovi obce, či bolo potrebné vypracovať Cenkros 

rozpočet na stavbu chodníkov pri kostole. Starosta obce odpovedal, že on tento rozpočet 

„nevybavoval, veď to robil pán Mroč- kurátor“. Poslanci OZ položili opätovne otázku, kto 

robil rozpočet na stavbu chodníkov pri kostole. Starosta obce na opätovnú otázku nevedel 

odpovedať.   

Firma v konečnom dôsledku vytvárala zisk na úkor obce, či farnosti, a tento zisk 

vykrýval stratu spôsobenú na iných stavbách, kde sa fakturovala pracovná sila 4,00 € na 

hodinu. Finančné uzávierky Soc. podniku Tibava práve aj z tohto dôvodu vykazujú od jeho 

vzniku stratu za celú existenciu činnosti. 

Z vyššie spomenutých dôvodov HKO konštatoval, že zamestnanci našej obce boli 

využívaní na rôzne práce pre podnikateľský subjekt, ktorý vykonáva hospodársku činnosť 

(Sociálny podnik Tibava s.r.o.), a to nielen v katastri našej obce ale aj mimo nášho okresu. Či 

už sa jednalo o výrobu včelích úľov, alebo o rôzne stavebné či iné práce. Dá sa povedať, že 

pracovníci obecného úradu vytvárali zisk pre soc. podnik.  

Kontrolór obce taktiež pripomenul, že sociálny podnik má pomôcť zamestnať sa sociálne 

znevýhodneným ľudom, ktorí sú pracovne znevýhodnený (zdravotne ťažko postihnutý). Ku 

dňu 21.02.2023 boli zamestnancami soc. podniku: Hreňo - PN zo zdravotných dôvodov, 

Fedorová- PN zo zdravotných dôvodov, Capiková, Hirák, Veselý. Zamestnankyňa Soc. 

podniku, pani Capíková má v pracovnom pomere funkciu čistiace a upratovacie práce. 

Starosta obce dodal, že pani Capíková nepracuje len na obecnom úrade, ale zastupuje aj 

v materskej škole, ako upratovačka i kuchárka, pretože má na to školu i platné papiere. Už 

niekoľko rokov na obecnom úrade v priestoroch nášho OcÚ varí pani Capíková obedy pre 

viacerých zamestnancov obce a Sociálneho podniku bez oprávnenia a v priestoroch, ktoré 

nespĺňajú zákonné podmienky pre túto činnosť. Za túto svoju činnosť inkasuje od 

zamestnancov Soc. podniku ako aj OcÚ finančné prostriedky, následne nakupuje aj potraviny 

pre túto svoju činnosť. Napriek tomu, že všetci zamestnanci majú stravné lístky zo zákona. Jej 

pracovná doba je tak využitá na inú činnosť, aká jej vyplýva z pracovnej zmluvy a tak nemá 

dostatok časového priestoru na čistiace a upratovacie práce. 

Na záver analýzy činnosti Soc. podniku Tibava kontrolór obce Majoroš Jaroslav 

predniesol svoj návrh na opatrenie v tejto veci.  

Navrhované opatrenie: Okamžité pozastavenie činnosti Sociálneho podniku Tibava s.r.o. 

až do prešetrenia jeho činnosti od jeho vzniku a následné prehodnotenie budúcej činnosti 

našej obecnej firmy obecným zastupiteľstvom. 

Kontrolór obce Majoroš Jaroslav pokračoval v analýze poznatkov, ktoré zistil z vlastného 

podnetu na základe poznatkov, o ktorých sa dozvedel pri výkone svojej činnosti:  

Terénny asistent Covid.  

Dňa 13.1.2021 sa vyhlásilo v obci výberové konanie na pozíciu terénneho asistenta na 

pomoc pri výkone opatrení a zdravotnej osvety v súvislosti s ochorením Covid. Na základe 
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podmienok určených Ministerstvom vnútra bol zriadenou komisiou vybraný náš už nebohý 

občan Bogdan Ľuboš. Okrem iného bolo pre prijatie na túto pozíciu podmienkou 

- objektívne preukázateľné skúsenosti s prácou s cieľovou komunitou, 

- prax v oblasti soc. práce, 

- odporúčanie a pracovné hodnotenie od predchádzajúcich zamestnávateľov, 

- znalosť jazyka cieľovej skupiny (rómska, event. maďarská ), 

- znalosť cieľovej skupiny (pobyt v nej). 

Po neskoršom zistení, že Bogdan Ľuboš má zápis v registri trestov, musela byť pozícia 

preobsadená. Výberové konanie sa už neuskutočnilo a na túto pozíciu bol dňa 23.3.2021 s 

platovým základom 815,00 € prijatý starostom obce Maroš Čuhanič bytom v Porúbke, syn 

starostu našej obce. Či spĺňal podmienky prijatia určených ministerstvom, kontrolór obce z 

predložených dokladov nezistil. 

Oprávnenie na podnikanie v stavebnej činnosti obecnej firmy soc. podniku. 

Soc. podnik Tibava s.r.o. vznikol dňa 14.8.2019 a až do 19.1.2022 nemal podľa 

Obchodného registra v predmete činnosti oprávnenie na „ uskutočňovanie stavieb a ich 

zmien“. Napriek tomu Soc. podnik Tibava s.r.o. zrealizoval a následne dňa 15.6.2020 

fakturoval našej obci vybudovanie sieťových prípojok - splaškovú kanalizáciu pre MŠ a 

Požiarnu zbrojnicu. Uvedená stavba spadá pod predmet činnosti : „ uskutočňovanie stavieb a 

ich zmien“, čiže bola postavená bez oprávnenia podľa údajov vyplývajúcich z Obchodného 

registra. 

Nákladné auto. 

Obec zakúpila dňa 20.7.2021 malé nákladné auto Renault B 90 Turbospeeder. Pri kúpe 

malo toto auto najazdených podľa kúpnej zmluvy 185 692 km. Na konci roka 2022 bol stav 

tachometra 188 522 km. Celkovo auto najazdilo 2830 km. Podľa evidencie nákupu PHM - 

motorovej nafty spálilo naftu za 881,26 €. Auto bolo v prevádzke cca 12 mesiacov a bolo 

využívané aj na prepravu pre potreby Soc. podniku. Ku kontrole nebola predložená kniha 

jázd, čiže nevieme akú prepravu auto vykonávalo a pre koho. Kontrolór obce položil otázku: 

existuje kniha jázd? Starosta obce odpovedal: nie.  

Pracovná odev, obuv a ochranné prostriedky, Školenia BOZP pre zamestnancov soc. 

podniku. 

Kontrolór obce tvrdí, že v účtovníctve soc. podniku nenašiel žiadny účtovný doklad 

ohľadom nákupu pracovných odevov, obuvi, ochranných prostriedkov a ani školenia 

bezpečnosti práce. Kontrolór obce položil otázku: akým spôsobom sa zabezpečovalo 

pracovníkom soc. podniku pracovné oblečenie, obuv, rukavice a školenie BOZP? Bolo to 

zakupované z obecného rozpočtu? Starosta obce odpovedal: cez obec boli zakupované 

ochranné rukavice. Kontrolór obce sa spýtal prítomného občana Hreňa Mareka, či pred tým 

než došlo k PN dostal pracovný odev. Odpovedal: áno. Taktiež došlo k otázke či pracovníci 

absolvovali školenie BOZP. Odpovedal: áno.  

Na záver rozpravy ku vykonanej kontrole dal kontrolór obce návrh poslancom na 

hlasovanie o zverejnení správy z vykonanej finančnej kontroly r. 2022 na webovej stránke 

obce. Poslankyňa Mgr. Šulganová Barbora vyzvala poslancov OZ k hlasovaniu. 

Hlasovanie poslancov za zverejňovanie výsledkov správy z finančnej kontroly na 

webovej stránke obce. 



Strana | 9 -10 

 

 

 

Poslanci obecného zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

ZA:   6 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  0 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie správu z vykonanej finančnej kontroly, 

činnosť k dvanástemu mesiacu r. 2022. V nasledujúcom zastupiteľstve dôjde k analýze 

správy kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra.  

 

Kontrolór obce Majoroš Jaroslav podal návrh na schválenie fyzicky kontrolovať a 

vyhodnocovať účtovné doklady obce mimo priestorov obecného úradu (zobrať ich k sebe). 

Uviedol i príklad, že účtovníčka pani Lukáčová, ktorá je externá pracovníčka, i pani 

Kukráková, kt. je externá pracovníčka pracujú s dokladmi obce mimo priestorov obecného 

úradu (berú si ich k sebe). HKO chce mať taktiež rovnaké právo.  

 

Kto je za to, aby boli poskytované doklady obce kontrolórovi obce. 

ZA:   6 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  0 

 

10. Diskusia 

Občianka Pilecká Mária vstúpila do diskusie so sťažnosťou vyradenia z evidencie na 

úrade práce jej syna Pileckého Lukáša. Vyradenie z evidencie na úrade práce prikladala za 

vinu starostovi obce. Občianka sa spýtala starostu obce, prečo jej nezavolal, keď vedel, že jej 

syn má 4 hodiny vymeškané. Zo strany občana Pileckého Lukáša došlo k tvrdeniu, že hodiny 

mal dokonca nadrobené, len neboli zapísané.  Občan Pilecký Lukáš na základe podloženého 

dokumentu (dochádzky) mal odrobených 28 hodín z 32 hodín, ktoré určuje §10. Na základe 

toho, sa mu odníma finančná pomoc vo výške 68,80 €. Po diskusii poslancov OZ o vykonanej 

práci v obci a zručnostiach občana Pileckého Lukáša došlo k otázke zo strany poslanca 

Kudelasa Petra, či Pilecký Lukaš sa dá opätovne zamestnať na nejaký projekt. Starosta obce 

odpovedal: áno a taktiež momentálne úrad práce vytvára i ponuky nových projektov, 

v ktorých by sa dal zamestnať Pilecký Lukáš.  

Poslanec Mgr. Kasič Marek na záver diskusie o tejto téme dodal, že je určite vhodné 

v tejto dobe pomáhať sociálne slabším z našej obce. Obecné zastupiteľstvo ukladá povinnosť 

starostovi obce (ktorý koná v mene obce) uzatvoriť dohodu podľa§ 50j zákona č. 5/2004 Z. 

z. o službách zamestnanosti a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov s občanom Lukašom Pileckým. Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie 

uzatvorenie dohody. 

 

V závere diskusie starosta obce informoval poslancov OZ o budúcom termíne zasadnutia 

OZ, konaného dňa 17. 03. 2023. 

 

11. Návrh na uznesenie 
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Starosta obce podal návrh na uznesenie zo zastupiteľstva konaného 21. 02. 2023. 

 

Všetci poslanci (6 poslanci) súhlasili s návrhom, aby boli všetky body zapracované v 

zápisnici a schválili uznesenia, ktoré sú prílohou tejto zápisnice. 

 

ZA:   6 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  0 

 

Na záver rokovania starosta obce poďakoval všetkým prítomným za účasť na zasadnutí 

OZ dňa 21. 02. 2023. 

 

 

 

 

Zapisovateľ:  Mgr. Bilohlávek Dávid   …...............................  

 

 

 

 

 

        …............................................

    

                       Marián Čuhanič 

         starosta obce 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice:    Mgr. Šulganová Barbora  …............................. 

 

                            Peter Kudelás                                 ..…........................... 

  


